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Aivar Mäe 
tühistamine

Aivar Mäe endiste 
kolleegidega tänavu 
juulis Tõnu Kilgase 
matustel
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2020. aasta suvi oli 
Aivar Mäele märgiline. 
Pärast skandaali 
kadus ta avalikkuse 
pilgu eest ja veedab 
põhilise aja Pärnu-
maal maakodus.
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Aivar Mäe kaitsja vandeadvokaat 

Paul Keres

Tööd ei 
saanud enam 
teha, nii lihtne 
see oligi

Mis oli selle juhtumi puhul 
kõige keerulisem?
Keeruline oli Aivar Mäe juh-
tumi puhul tulla tagasi loo-
mulikku lähtekohta, kus iga 
süüdistatav peaks olema, ehk 
taastada süütuse presumpt-
sioon. Politseiametnikud, mul-
le tundub, olid meedias ilmu-
nut huviga lugenud ja olid 
sellest mõjutatud. Kohus see-
vastu oli õnneks tõesti objek-
tiivne ja kohtus käies ei olnud 
mul enam seda tunnet, et meil 
on ülesmäge teekond.

Miks politsei kogutud tõen-
did kohtus vett ei pidanud?
Kõik tõendid pidasid vett. Liht-
salt politsei kogutud tõendid 
ei näidanud, et aset oleks leid-
nud seksuaalset ahistamist.

Miks otsustas Mäe lahkuda 
ametikohalt, kui ta end süü-
di ei tunnistanud?
Sellepärast, et rahvusoope-
rit ei saanud meedias ilmunu 
tõttu enam juhtida. Avalikku-
se tähelepanu oli jäägitult kes-
kendunud nn ahistamisloole. 
Nõukogu ja Aivar Mäe jõud-
sid ühisele arusaamale, et nii-
moodi teatrit juhtida ei saa. 
Tööd ei saanud teha enam, nii 
lihtne see oligi.

Lubasite anda kohtusse 
nii Jelena Skulskaja kui ka 
Ekspress Meedia. Kas need 
lubadused on täidetud?
Ekspress Meedia veel mitte, 
Skulskaja asi läks üsna kiirelt 
kohtusse. 

panustanud Artiumi ehitusse ja ettevalmistus-
töödesse,” kinnitab Reidolv.

Artiumi ehitust korraldava Viimsi Haldu-
se juhatuse liikme Margus Talsi sõnul kestab 
Mäe kui konsultandi tööleping ehituse lõpuni. 
Selleks on lepingus märgitud 2022. aasta veeb-
ruar, kuid tähtaeg võib ehitusturu heitlikkuse 
tõttu nihkuda. „Mäest on väga suur abi tänu 
tema kogemusele kontserdisaalide ehitami-
sel Eestis. Meie uus maja on suunatud eeskätt 
kontserttegevusele ja sellepärast on tema 

Ain Mäeots, Vanemuise 
lavastaja, kelle nimi seisab 351 
allkirjaga Mäe toetuskirjal

Vahepealne areng ainult kinnitab, et 
mu otsus Aivarit toetada oli õige. Eriti 
kui tegu pole kriminaalkuriteoga, siis 
ühegi kandi pealt Aivarit süüdistada ei 
saa. Hea küll, on mingi käitumislaad, 
mis kõigile ei sobi – selle üle pole 
mõtet vaielda.

Võiks ikkagi olla printsiip, et 
selliste kaasuste puhul inimesele 
ametipostilt „kinga andmine” ei tohiks 
käia nii kergelt. Tundes Aivarit aastaid 
Vanemuise ajast, siis sel, mida mina 
usun, pole lõpuks tähtsust. Loeb ainult 
see, mida kohus tõendab, ja praeguseks 
on selge, et inimesele tehti kõvasti 
liiga. Meie väikeses ühiskonnas, kus 
häid juhte on pigem vähe, ei tohiks nii 
kergel käel massihüsteeriaga kaasa 
minna. Aivari puhul tekitati teatav 
hüsteeriline foon, mille taustal inimese 
elutöö lihtsalt tühistati.

See on õpetlik lugu, et neid otsuseid 
ei tohi langetada emotsionaalsel foonil, 
näiteks et inimese kohta räägitakse 
seda ja teist. Et ju ta milleski on ikka 
süüdi, kui nii palju räägitakse. Ka #Me-
Too liikumises oleme näinud tõsiselt 
võetavate juhtumite kõrval palju neid, 
kus on mindud süüdistustega liiale või 
on need täiesti alusetud.

Käitumislaad, 
mis kõigile ei sobi


